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1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med tilføjelse af punktet: 
”4.c Høring: Vademecum + studieordningsændringer” 

2) Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

i) Samarbejde med festudvalget i 2020 
Sara afholder indledende møde med festudvalget i januar i forsøget på at 
få et tættere samarbejde med studienævnet i det kommende år. 

b) Studieleder 
i) Valgfag 

Der er stor tilstrømning til de valgfag, som Medievidenskab selv udbyder.  
ii) Specialevejleder 

Alle der skriver speciale har fået tildelt vejledere.  
iii) 5 års planer 

Som tidligere nævnt, skal der lægges planer i forbindelse med undervis-
ningsbemanding, forskningsseminar og lignende for de kommende 5 år.  
Der er på nuværende to opslåede stillinger, der gør at det kan være svært 
at få planen 100% på plads.  

c) De studerende 
i) Student Advisory Board v. Emil 

Emil er med i et student advisory board i forbindelse med NIA20. 
Han informerer om, at der vil være et møde i foråret, da et møde her i de-
cember er blevet aflyst.  

ii) Tidsrum mellem eksamen og undervisningens sidste gang.  
Undervisningen skal være afviklet inden 15. maj og 15. december for at 
undgå overlap med eksamen.  

d) Andre 
i) Aftagerpanel v. Hala 

Aftagerpanelets møde i november blev aflyst grundet sygdom.  
Der arbejdes på at finde en ny dato i januar eller februar.  

Referat 
Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 
Dato og tidspunkt: 04. december 2019, 12:30-15:30 
Sted: Comenius 
Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Heidi Hilarius-Kalkau Philipsen, 

Lasse Juel Larsen (indtil 14:05), Emil Øgaard, Johannes 
Martini Agersnap, Martin Vinther Bavngaard, studiesekretær 
Susanne Voss Jørgensen, & studienævnssekretær Hala A. 
Wandall. 

Afbud fra: Elle Christine Lüchau, Ingo Winkler (observatør) & studiese-
kretær Lea Sundsgaard Jensen. 

Referent: Hala A. Wandall 



 

 Side 2 

Samtidig har én af aftagerne været nødsaget til at trække sig fra panelet, 
hvorfor der skal findes en stedfortræder – gerne med en lignende faglig 
profil.  

3) Merit- og dispensationsansøgninger 
Jf. SAGA 

4) Sager til behandling studieordninger 
a) Fagsammensætning på bachelor-sidefaget: skal der indgå mere produktion? 

På nuværende tidspunkt indgår der ikke produktionsfag som en del af bache-
lorsidefaget på Medievidenskab. Produktionsfag er dog et krav for at kunne 
læse centralfag på kandidatuddannelsen i Medievidenskab.  
Studienævnet drøfter de nuværende fag på bachelorsidefaget, herunder om 
nogle af disse fag kan udskiftes med produktionsfag. 
Der forslås at udskifte enten ”Medieteori I – Print og Audiovisuelle medier” eller 
”Metode og Undersøgelsesdesign I”. 
Derudover drøfter studienævnet om hvorvidt et produktionsfag med fokus på 
dokumentar (som har været meget populært som valgfag de sidste to seme-
stre), skulle inkorporeres som et obligatorisk fag.  
Der udarbejdes et konkret forslag, der kan behandles på mødet i januar.  

b) Tilstedeværelse på IVK (bilag) 
På International VirksomhedsKommunikation, som Medievidenskab leverer fag 
til, ønsker de at udvide deres tilstedeværelseskrav til at gælde i 3. og 4. seme-
ster.  
Derfor har de bedt studienævn for Medievidenskab om at formulere nogle  
MUD I:  
Ved deltagelse – som nu 
Ved manglende deltagelse – Litterature review, minimum 5 artikler, 250 nor-
malsider. Maksimum to normalsider. 
Medier og Samfund:  
Ved deltagelse – som nu 
Ved manglende deltagelse – Forøget pensum; 250 - 300 normalsider + 5 nor-
malsider længere opgave.  
Medieteori III:  
Ved deltagelse – som nu 
Ved manglende deltagelse – Forøget pensum; 250 - 300 normalsider + 5 nor-
malsider længere opgave. 

c) Høring: Vademecum + studieordningsændringer.  
Studiestartsprøve på kandidatuddannelserne: 
Studienævnet drøfter her, at det er en god idé at indføre en studiestartsprøve, 
så længe det ikke bliver for omfangsrigt.  
Undervisningsdeltagelse:  
Det er blevet præciseret, hvordan undervisningsdeltagelse forstås. 
Studieaktivitetskrav 
Det foreslås at genindskrive formuleringen, om at mindst én bestået aktivet i 
en sammenhængende prøve på ét år.  
Dette finder studienævnet som værende meget hensigtsmæssigt.  



 

 Side 3 

Studienævnet drøfter kort de andre forslag i høringen og har ingen kommenta-
rer udover ovenstående.  

5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Adgangskrav BA – skal der ske ændringer? 

Det besluttes ikke at ændre på de nuværende adgangskrav, da der fra 2021 vil 
være skærpede adgangskrav.  
Det skal især undersøges, om de skærpede adgangskrav vil have betydning 
for Kvote 2 ansøgere.  

b) Adgangskrav tilvalg og sidefag – skal der ske ændringer? (bilag) 
Studienævnet drøfter kort, om det er nødvendigt at ændre de nuværende ad-
gangskrav for tilvalg og sidefag.  
Studienævnet når til enighed om at fastholde de nuværende krav.  

6) Sager til behandling undervisning 
a) Valgfag (bilag) 

Studienævnet orienteres om de valgfag fra fællesudbuddet, der er blevet god-
kendt som valgfag på Medievidenskab.  

7) Andre sager til behandling 
a) Opfølgning på kommunikationsundersøgelse (fra sidste møde) 

73 studerende har gennemført hele undersøgelsen, mens 19 studerende har 
gennemført dele af den. 
Studienævnet er glade for de svar, der er kommet, men ærgrer sig over, at del-
tagelsen ikke er højere.  
 
Flere giver udtryk for, at de gerne vil have information ad flere kanaler.  
Eksempelvis en videreformidling/omformulering af budskabet i Facebook, hvor 
der henvises til BlackBoard, mail, hjemmesiden eller lignende.  
Studienævnet diskuterer hertil brug af studentermail, og vil opfordre tutorerne 
at lære de nye studerende, hvordan man opsætter studentermailen på ens te-
lefon eller tablet. 
 
Hjemmeside: 
Det skal tydeliggøres for de studerende, at Mitsdu.dk er tiltænkt de studerende 
der går på studiet. 
Derudover vil Sara rette henvendelse til relevante personer med hensyn til 
hjemmesiderne og utilfredsheden med disse.  
 
Eksamensplan:  
I undersøgelsen udtrykkes en utilfredshed med eksamensplanens offentliggø-
relse – og at de studerende føler at denne kommer ud meget sent sammenlig-
net med andre studier.  
Studienævnet drøfter, om det kunne være en god idé at kommunikere ud til de 
studerende, hvor lang eksamensplanlægningsprocessen er, så der kommer 
større forståelse for, hvorfor planen offentliggøres når den gør. Hertil skal næv-
nes, at sekretariatet offentliggør eksamensplanen senest 1. november, som 
påkrævet.  



 

 Side 4 

Vejledning: 
Der er stor forskel i, hvordan de studerende oplever at vejledere kommunikerer 
og er til at få fat i.   
 
Studienævn:  
Der udtrykkes en uvished omkring svar fra studienævn, og at afgørelserne er 
sort/hvide og derfor ikke føler at der er rum til dialog.  
Studienævnet drøfter her muligheden for at tilbyde særligt sårbare studerende 
en samtale før et studienævn for at give en større ro omkring ansøgningspro-
cessen.  
 
Sara vil skrive hovedpunkterne fra kommunikationsundersøgelsen ned og 
rundsende til de studerende. 

8) Eventuelt 
a) Mødedatoer i foråret 2020 v. Hala 

Hala informerer om, at mødedatoerne for foråret 2020 er fastlagt klokken 
09:30-11:30 på følgende datoer:  
15. januar, 19. februar, 25. marts, 29. april, 27. maj, 25. juni.  

 
Mødet sluttede 15:05 
Med venlig hilsen 
 
Hala A. Wandall 
Studienævnssekretær 


